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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervez-e a kormány konkrét tervet készíteni az akut 
szülész szakorovos, szülésznőhiány megoldására? Megvizsgálja-e az alapvető létszámot, 
munkaterhelést és egyéb feltételeket, amelyek alapján a szülésznők nem akarnak 
pozíciójukban maradni?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

Magyarországon biztonságosnak kell lennie a szülésnek, sürgősen biztosítani kell megfelelő forrást
a szülész szakorvosok, szülésznők jobb megtartásáért. A szülést úgy kell megszervezni, hogy az a
lehető legoptimálisabb szülésélményt segítse elő és csökkentse a testi és lelki sérülések kockázatát.
A biztonságos és jó szülésfelkészítés családbarát szemlélet, fontos eleme a gyermekek és a szülők
érdekeinek szem előtt tartása, megelőzve a későbbi fizikai és pszichés problémák kialakulását.  A
családbarát szemlélet fontosságát a budapesti Szent Imre kórház példája mutatja, ahová más távoli
városokból  is  keresnek a várandós nők helyi  lakosokat,  akikhez ideiglenesen bejelentkezhetnek,
hogy kerületi lakosként a megfelelő szemléletű kórházban helyben szülhessenek. A megnövekedett
szülések  aránya  mellett  végül  bérfeszültségek  is  vezettek  a  Szent  Imre  kórházban  dolgozó
szülésznők felmondához, és bár az intézmény továbbra sem tud többet fizetni, a közelmúltban lejáró
felmondási idő végére a hírek szerint mégis tíz szülésznő gondolta meg magát, mégis maradtak,
azonban mások a magánszektorban folytatják.

Nemrég  Szolnokon, Tatabányán,  Várpalotán,  a fővárosban és  a példaként  hozott  Szent  Imre,  de
néhány napra az Uzsoki kórhazak is szülésszünetet tartottak, tehát nem tudták teljesíteni a vajúdó
nők személyes gondozásának minimális követelményeit sem. A szolnoki, kalocsai kórházban még
ennél is rosszabb a helyzet, hiszen bezárt a szülészeti osztály. Szolnoki területi illetékességgel volt
akinek Budapesten a Honvéd kórházban jött világra a gyermeke.



 
Mindez nagy bizonytalanságot teremt a szülészeti osztályok jövőjét illetően. Pedig előre megjósolt
válságként, már 2018-ban 11 megyében hiányszakma volt a szülészet-nőgyógyászat. 

Tervezi-e a kormány, hogy konkrét tervet készíteni az akut szülész szakorvos és, a szülésznőhiány
megoldására.  Szándékában  áll-e  megvizsgálni  az  alapvető  létszámot,  munkaterhelést  és  egyéb
feltételeket, amelyek a szülésznő hiányhoz vezettek?

 
Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2022. december 02.
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